
 
Protokół Nr 49/2010 
z obrad   sesji Rady Gminy  Miłkowice 
z dnia 23 kwietnia  2010 r. 
 
                     Obrady  czterdziestej dziewiątej     sesji Rady Gminy Miłkowice 
odbyły się dnia 23 kwietnia  2010 r.  w sali narad Urzędu Gminy. Obrady o 
godz. 10,00 otworzył i prowadził   Przewodniczący Rady Gminy  Tadeusz 
Gładysz   
                      Zgodnie z listą obecności w obradach  czterdziestej dziewiątej    
sesji uczestniczyło 11 radnych  na ustawowy skład 16 radnych. W obradach 
sesji nie uczestniczyli radni : Z. Kozerski ,M. Gambal, R. Mikulski i D. Stachura 
nieobecność  usprawiedliwiona oraz Z .Kałakajło nieobecność usprawiedliwiona   
  
NaleŜy stwierdzić Ŝe, czterdziestej dziewiątej     sesja Rady Gminy w 
Miłkowicach w dniu 23 kwietnia  2010  r. jest władna do podejmowania 
uchwał i wniosków. 
 
 W obradach uczestniczyli : 
1.  Waldemar Kwaśny – Wójt Gminy  
2.  Ludwika Duszeńko – Klancko – Sekretarz Gminy  
3.  Renata Matusiewicz – Skarbnik Gminy 
4.  Jan Krawczyk – Radny Powiatu  
5. Ryszard Kaczyński – Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej 
6. Anna Graf – Dyrektor Gminnego Ośrodka  Kultury i Sportu  
7. Marzanna Grzybowska – Mitura – Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej oraz sołtysi wsi gminy Miłkowice . 
 

Listy obecności stanowią załącznik do protokółu z obrad sesji. 
 
Porządek obrad: 
1. Interpelacje  radnych. 

 2. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu za rok 2009. 

 3. Zapoznanie radnych z opinia regionalnej izby obrachunkowej dotyczącą 

    sprawozdania z wykonania budŜetu . 

4. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu za rok 2009. 

 5. Przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

 6. Zapoznanie radnych z opinia regionalnej izby obrachunkowej dotycząca 

wniosku  



    komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

 7. Dyskusja nad wnioskiem komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

 8. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla wójta gminy Milkowice . 

 9 . Podjęcie uchwał w sprawie : 

- zmian w budŜecie Gminy Miłkowice na rok 2010, 

- zmiany w WPI na lata 2007-2013, 

- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego GOKiS w 

Miłkowicach, 

-  uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych w obrębach 

wsi Ulesie i Lipce , gmina Miłkowice , 

- przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu połoŜonego w obrębach wsi Ulesie i Lipce , gmina 

Miłkowice ( MPZP Ulesie – Lipce) 

- przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu połoŜonego w obrębach wsi  Lipce , gmina 

Miłkowice ( MPZP Lipce II ) 

- przyznania medalu „ ZasłuŜony dla Gminy Miłkowice „ 

10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

11. Sprawy róŜne. 

 
Porządek obrad czterdziestej dziewiątej  sesji Rady Gminy Miłkowice  został 
przegłosowany: 

- za  – 11 radnych 
- wstrzymało się – 0 radnych 
- przeciw – 0 radnych 

 
Porządek czterdziestej dziewiątej    sesji Rady Gminy w Miłkowicach na dzień   
23 kwietnia  2010  r. został przyjęty do realizacji jednogłośnie. 
 
 
 
 



P u n k t 1: 
                 Interpelacje  radnych. 
 
- radny Sławomir Skoczek: 
a) zła sytuacja na drogach powiatowych w gminie Milkowice – proszę o 
ponaglenie Starostwo Powiatowe o przeprowadzenia remontów dróg  na terenie 
naszej gminy. 
- radny Piotr Krawczyk : 
a) sprawa ogródków działkowych  w Miłkowicach przy ul. Proletariackiej w 
kierunku Niedźwiedzic – wystąpić do zarządu Ogródków o ich przekazanie na 
mienie gminy. 
- radny Tadeusz Matyszczak : 
a) nie otrzymałem odpowiedzi na interpelacje  dotyczącą remontu przystanków i 
terenu koło nich – co w tym temacie zostało zrobione. 
- sołtys wsi Siedliska Bogdan Dąbrowski: 
a) co z wnioskiem z zebrań wiejskich w sprawie funduszy sołeckich 
przeznaczonych na plac zabaw – kiedy to będzie realizowane. 
- radny Władysław Nawrocki  
a) czy został zaproszony na obrady sesji Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych . 
          Inspektor Józefa Zawisza t- tak został zaproszony ale nie było Ŝadnego 
odzewu w tej sprawie. 
 
P u n k t 2: 
              Przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu za rok 2009. 

Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za rok 2009 przedstawiła i omówiła  

pani Renata Matusiewicz Skarbnik Gminy Miłkowice : 

-wykonanie dochodów  budŜetowych w kwocie ogólnej 14.204.784,72 zł , co 

stanowi 99,09 % w stosunku do planu rocznego  na 14.335.560,49 zł , 

- wykonanie wydatków budŜetowych w kwocie  16.615.243,18 zł  co stanowi 

96,03 % zaplanowanej kwoty rocznej 17.302.989,46 zł. 

- budŜet gminy w roku 2009 zamknął się  deficytem niŜszym od planowanego i 

uzyskano w kwocie  2.419.458,46 zł na plan 2.967.429,00 zł 

- na koniec roku 2009 zadłuŜenie gminy  wynosiło 4.981.639,89 zł  i 

obejmowało : zobowiązania długoterminowe  ( zaciągnięte kredyty , poŜyczki i 

wyemitowane obligacje ) i zobowiązania wymagalne z tytułu dostaw i usług. 



Następnie przedstawiła zobowiązania  wymagalne i niewymagalne Gminnego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej . 

  

P u n k t 3.  

                 Zapoznanie radnych z opinia regionalnej izby obrachunkowej 

dotyczącą   sprawozdania z wykonania budŜetu . 

Uchwałę nr II /27 /2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

we Wrocławiu z dnia 23 marca 2010 roku w sprawie opinii o przedłoŜonym 

przez Wójta Gminy Miłkowice sprawozdaniu z wykonania budŜetu gminy 

Milkowice za rok 2009  odczytał w całości Wiceprzewodniczący  Rady Gminy 

Miłkowice Piotr Krawczyk  - opinia pozytywna . 

 

P u n k t 4.  

            Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu za rok 2009. 

 

-radny Leszek Kibler – zadłuŜenie gminy jak wykazuje Pan Wójt w 

sprawozdaniu wynosi prawie ok. 5 milionów . W tym roku realizujemy dalej 

inwestycje , między innymi : ośrodek zdrowie , drogi, będziemy rozpoczynać 

kanalizacje w Bobrowie , Jakuszowie – czy te inwestycje nie są zagroŜone , czy 

gmina nie ma problemów  z limitem zadłuŜenie i moŜe jeszcze zaciągać 

kredyty? 

        Skarbnik Gminy Renata Matusiewicz – mamy jeszcze te 5% limitu i 

moŜemy zaciągać bezpiecznie zadłuŜenia i inwestycje nie są zagroŜone. 

 

- radny Artur Hościło – wiadomo Wójt ma moŜliwość podejmowania decyzji w 

zakresie umarzania i rozkładania na raty naleŜności z tytułu podatków. W 

sprawozdaniu wykazano ,Ŝe umorzono kwotę prawie 322 tys. zł dla osoby 

prawnej – komu udzielono  umorzenia podatku od nieruchomości. 



         Wójt Gminy – wykaz umorzeń jest do publicznego wglądu ale najwięcej 

umorzeń jest dla GZGK i to są wewnętrzne umorzenia i rozliczenia zakładu. 

 

- radny Władysław Nawrocki –wiemy ,ze GZGK przynosił prawie od samego 

początku istnienia straty . W ubiegłym roku Pan dyrektor  Kaczyński podjął 

działania naprawcze , ale niestety jak czytamy w sprawozdaniu zakład ma stratę 

w wysokości ponad 600 tysięcy złotych . Czy to oznacza ,ze działania dyrektora 

nie odniosły skutków i zakład znowu w roku 2009 poniósł stratę , jak naleŜy 

odczytywać ta informacje o stracie ? 

          Dyrektor R. Kaczyński – po czterech  miesiącach zakład jest na „zero” i 

dług , który był w latach poprzednich zmniejszył się i na koniec roku 2010 

spodziewa się dalsze zmniejszenie zadłuŜenia a w ciągu trzech lat zakład będzie 

juŜ bez długu. 

 

- radny Leszek Kibler – jak będą rozliczane osoby przy kanalizacji te które mało 

pobierają wody bo maja swoje ujęcie – ryczałtem czy zgodnie z ilością pobrania 

wody. 

- radny Sławomir Skoczek – czy do kanalizacji musza się podłączyć czy jest to 

dobrowolność. 

          Wójt Gminy – musi się podłączyć do kanalizacji i są rozliczani ryczałtem. 

 

- radny Piotr Krawczyk – kluczowa inwestycja gminy jest budowa ośrodka 

zdrowia w sprawozdaniu Pan Wójt  podaje ,Ŝe zakończona zostanie do końca 

miesiąca kwietnia tego roku , do tego terminu pozostał jeszcze tydzień – czy 

inwestycja zostanie zrealizowana w  terminie , jak z wyposaŜeniem ośrodka ? 

        Wójt Gminy – termin jest realny do wykonania i do końca miesiąca 

kwietnia będzie odbiór budowlany a w miesiącu maju będą prace związane z 

kosmetyką . WyposaŜenie zostanie zakupione ze środków zaoszczędzonych 

przez Kierownika ZOZ w wysokości 120 tys. zł. 



 

- radny Władysław Nawrocki – sprawa apteki w nowym ośrodku zdrowia – czy 

poczęto w tym kierunku jakieś zadania. 

- radny Leszek Kibler – najemca pomieszczeń na aptekę winien sam ją 

wyposaŜyć. 

         Wójt Gminy – apteka nie będzie wykonana równocześnie z ośrodkiem 

zdrowia poniewaŜ są róŜne koncepcje i wersje jej powstania . 

 

P u n k t  5.  

                   Przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie 

absolutorium. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej rady gminy Milkowice przedstawił w całości 

Przewodniczący Komisji Sławomir Skoczek. 

 

 P u n k t 6.  

             Zapoznanie radnych z opinia regionalnej izby obrachunkowej 

dotycząca wniosku   komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Uchwałę nr II /92/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

we Wrocławiu z dnia 16 kwietnia 2010 roku w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji rewizyjnej rady Gminy Miłkowice o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Miłkowice  z tytułu wykonania budŜetu za rok 2009 odczytał w całości 

Przewodniczący  Rady Gminy Miłkowice Tadeusz Gładysz - zaopiniowano 

pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Miłkowice  o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Miłkowice . 

 P u n k t 7.  

               Dyskusja nad wnioskiem komisji rewizyjnej w sprawie 

absolutorium. 

Nie było uwag do wydanej opinii i wniosku komisji rewizyjnej. 

 



P u n k  8.  

            Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla wójta gminy 

Miłkowice . 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr XLIX/ 269/2010 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Miłkowice z tytułu wykonania budŜetu gminy za rok 2009 została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

P u n k t  9 .  

              Podjęcie uchwał w sprawie : 

- zmiany w WPI na lata 2007-2013, 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr XLIX/ 267/2010 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletnim 

Planie Inwestycyjnym na lata 2007-2013 została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

- zmian w budŜecie Gminy Miłkowice na rok 2010 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr XLIX/ 268 /2010 w sprawie zmian w budŜecie Gminy Miłkowice na 

rok 2010 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

 



-  uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych w obrębach  

wsi Ulesie i Lipce , gmina Miłkowice , 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr XLIX/ 270  /2010 w sprawie uchylenia uchwały przystąpienia do 

sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 

połoŜonych w obrębach wsi Ulesie i Lipce , gmina Miłkowice została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu połoŜonego w obrębach wsi Ulesie i Lipce , gmina 

Miłkowice ( MPZP Ulesie – Lipce) 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr XLIX/ 271 /2010 w sprawie przystąpienia do sporządzania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego w 

obrębach wsi Ulesie i lipce , gmina Milkowice ( MPZP Ulesie – Lipce) została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu połoŜonego w obrębach wsi  Lipce , gmina 

Miłkowice ( MPZP Lipce II ) 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 



Uchwała nr XLIX/ 272 /2010 w sprawie przystąpienia do sporządzania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego w 

obrębach wsi Lipce , gmina Miłkowice (MPZP Lipce II) została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przyznania medalu „ ZasłuŜony dla Gminy Miłkowice „ 

Przewodniczący Komisji ds. odznaczeń radny Sławomir Skoczek zapoznał z 

wnioskami o przyznanie medalu oraz z protokołem z posiedzenia komisji w 

sprawie analizy wniosków. 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr XLIX/ 273  /2010 w sprawie przyznania medalu „ zasłuŜony dla 

Gminy Miłkowice „ została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego GOKiS w 

Miłkowicach, 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr XLIX/ 274  /2010 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Miłkowicach została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

P u n k t 10.  
                Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
     Wójt Gminy Miłkowice Waldemar Kwaśny udzielił  odpowiedzi na 
interpelacje radnych wynikłe podczas obrad dzisiejszej sesji oraz odpowiedzi na 
zadane pytania. 



 

P u n k t 11.  

                  Sprawy róŜne. 

 
- przedstawiono pismo Przewodniczącego Rady Powiatu Legnickiego 
wspierające działania radnych powiatu bolesławieckiego  w sprawie likwidacji 
połączeń kolejowych oraz niedostosowania do potrzeb mieszkańców 
subregionu- protest, 
- Zarządzenie nr 78 Wojewody Dolnośląskiego z dnia 29 marca 2010 r. w 
sprawie ustalenia liczby radnych Sejmiku Województwa Dolnośląskiego, 
radnych rad powiatu i radnych rad gminy w województwie dolnośląskim, i 
sprawy związane z wyborami Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 
- zaproszenie na kongres regionów w Świdnicy  w terminie od 19-22 maja br. 
        Radny Powiatu Jan krawczyk poparł apel radnych powiatu 
bolesławieckiego w sprawie zmian kursów PKP, następnie przedstawił sprawę 
przetargu na remont dróg na terenie gminy Miłkowie i termin rozpoczęcia tego 
zadania   zgodnie z grafikiem ustaleń.  W dalszej swojej wypowiedzi 
poinformował ,Ŝe zostało przekazane na realizacje –kontynuacje remontu 
chodnika w miejscowości Miłkowice z budŜetu powiatu 40 tys. zł. oraz o 
wpisaniu do rejestrów zabytków figurki przydroŜnej w miejscowości Pątnówek 
św. Jana z prośba o wsparcie gminy w celu jej odrestaurowania – jest to 
zabytkowa rzeźba. 
        Radny Władysław Nawrocki – jakim sposobem będą naprawiane drogi na 
naszej gminie . 
         Radny Powiatu Jan Krawczyk – przez kaczor – uzupełniane emulsja i  
posypywane grysem bazaltowym. 
         Radny Władysław Nawrocki – będą to naprawy doraźne czy docelowe? 
Czy dyrekcja zarządu Dróg  nie ma zamiaru przystąpić do remontu  
kompleksowo całej nawierzchni przez połoŜenie nowego dywanika asfaltowego. 
         Radny Powiatu – będą wykonywane naprawy doraźne  bo Starostwo w 
Legnicy nie jest w stanie finansowym wykonać napraw celowych – wiąŜe się to 
z duŜymi kosztami. 
         Radny Sławomir Skoczek – poruszył sprawę zmian nazw ulic lub nadania 
nazw nowym ulicom lub placom na terenie naszej gminy i nadać nazwy ofiar 
tragedii pod Smoleńskiem 10 kwietnia 2010 r. – zwrócił się o przemyślenie tej 
sprawy i składanie propozycji z uzasadnieniem. 
         Radny Piotr Krawczyk – naleŜy doprowadzić do uporządkowanie posesji 
w Miłkowicach po panie Muzyka – wystosować stosowne pismo do 
spadkobiercy tej posesji. 
           Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłkowicach 
Ryszard Kaczyński poinformował ,Ŝe przez wandali zostało zniszczonych 6 



nagrobków  na cmentarzu w Miłkowicach – wyrywane są części z metali 
szlachetnych. 

        Obrady czterdziestej dziewiątej    sesji Rady Gminy Miłkowice  w dniu  
23 kwietnia  2010  r. zostały zamknięte  o godz. 14,15 
         Na tym protokół z obrad czterdziestej dziewiątej  sesji Rady Gminy  
Miłkowice  został zakończony i po przeczytaniu podpisany. 
    
 
      
Protokółowała:                                                                                
  
 Józefa Zawisza   
                                                                                                                                                               

                   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


